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which complements the existing definition and includes an approach to the category of major stakeholders of innovative 
projects in the science-intensive industries. The system of quality indicators of innovative projects has been precised 
in relation in the science-intensive industries. The system of quality indicators of innovative projects in the science-
intensive industries complements existing tools and innovative project management helps to identify innovative 
projects that respond to current trends in environmental, technical and socio-economic parameters.
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Статья  посвящена изучению проблемы обеспечения устойчивости российского внутреннего рынка нефтепро-
дуктов (моторного топлива). Рассмотрены ключевые вопросы формирования национального и регионального рынков 
нефтепродуктов. Описаны проблемы государственного регулирования рынков топливно-энергетических ресурсов. 
Исследовано современное состояние региональных систем топливно-энергетического обеспечения и основные на-
правления их модернизации. Предпринята попытка обобщения соответствующего опыта федеральных и региональ-
ных органов управления на территориях нескольких российских северных регионов по преодолению последствий т.н. 
«бензинового кризиса», произошедшего в 2011 году. Дана оценка текущим процессам изменения рынков топливных 
поставок на Севере и Дальнем Востоке РФ, подведены некоторые промежуточные итоги. Работа адресована экономи-
стам, специалистам органов регионального и местного управления, представителям предприятий нефтяной промыш-
ленности, а также всем тем, кто интересуется топливно-энергетической проблематикой развития Севера нашей страны.
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The article is devoted to a problem of petroleum market sustainability in Russia. The key questions of national and 
regional petroleum market formation are considered. The problems of governmental regulation of fuel and energy markets 
are described. The present regional fuel and energy systems condition and ways to their modernization are considered. In 
this work an attempt to generalize proper experience of federal and regional authorities on northern territories of Russia 
to overcome gasoline crisis consequences in 2011 had been made. Current processes of Russia fuel delivery market 
formation on the North and Far East have described and also its intermediate summary being given. This work is intended 
for economists, specialists of regional and local authorities, representatives of oil industry enterprises as well as for anyone 
interested in issues of development of fuel and energy sphere in the North of our country.
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Проведен анализ показателей инвестиционной привлекательности регионов Северного Кавказа, определены при-
чины, негативно влияющие на инвестиционный климат Чеченской Республики. Выявлены главные факторы  формиро-
вания интегрального уровня региональных инвестиционных рисков в Чеченской Республике, которые складываются 
из угрозы осуществления террористических актов (в 4 раза выше, чем по России в среднем), а также максимальный в 
России уровень безработицы (выше среднероссийского уровня в 6,3 раза), который непосредственно связан с низким 
уровнем развития промышленного производства (в душевом исчислении 15 % от среднероссийского уровня) и крайне 
низким, даже на фоне остальных республик Северного Кавказа, уровнем развития малого предпринимательства (12 % 
от среднероссийского). А также отражены задачи, способствующие оптимизации инвестиционной политики, повыше-
нию инвестиционной привлекательности и дальнейшему улучшению инвестиционного климата ЧР.

INVESTMENTS INTO ECONOMY AS ONE OF FACTORS OF INCREASE 
OF FINANCIAL STABILITY OF THE REGION

Bisultanov A.A., Magomadovа M.M.

FGBOU VPO «Chechen State University» (364000, Chechen Republic, Grozny, Kirova, 47)

The analysis of indicators of investment appeal of regions of the North Caucasus is carried out, the indicators which 
are negatively influencing investment climate of the Chechen Republic are defined. The main factors of formation of 
integrated level of regional investment risks in the Chechen Republic which consist of threat of implementation of acts 
of terrorism (4 times higher, than across Russia on the average), and also the maximum unemployment rate in Russia 


